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Hnúšťanský hlas
Kultúrnospoločenský občasník obyvateľov Hnúšte a okolia

Banské múzeum ponúka aj vstupy do podzemia

Mesto zbúralo schátranú budovu v KolóniiPredaj pozemkov pre LIDL schválený

Zoznam kandidátov pre komunálne voľby 2022
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Krátke správy
Tohtoročnou novinkou na námestí bola brána s vod
nou parou. V horúcich dňoch sa dalo na námestí
osviežiť a radosť z vodnej brány mali najmä deti. „Kon
štrukciu sme už mali, je to tá istá, ktorú využívame na
Vianoce, Valentína či Veľkú noc. No a technológia roz
prašovania stála asi 40 eur, spotreba vody pri rozprašo
vaní je nízka. V priestore sme nasadili aj 4 krásne nové
stromy  katalpy bignóniovité. Tie sme kupovali z veľko
skladu tiež oveľa lacnejšie, ako stoja v bežných záhrad
níctvach,“ informoval primátor Lebeda na sociálnej sieti .

+ foto

Útulok pre opustené psíky v Hnúšti vybudoval dva
nové koterce. Financoval ich čiastočne vďaka podpore
mesta Hnúšťa, mesta Rimavská Sobota, z projektu Tes
co a z 2% z daní občanov. Vďaka nim môžu umiestniť
26 ďalších opustených psíkov (záleží od veľkosti), keď
že útulok je stále plný. Do kotercov zakúpil i 2 nové za
teplené búdy. Útulok môžete podporiť kedykoľvek na
č. účtu SK42 0200 0000 0041 3225 5257. V útulku sa
momentálne nachádza 1 8 psíkov, ktoré čakajú na adop
ciu. Ak by ste mali záujem si nejakého prísť vybrať, ale
bo vyvenčiť, otvorené je každý deň od 1 6:00 do 1 8:00
(do konca októbra) a od 1 5:00 do 1 7:00 (od novembra).

+ foto

Sídlisko 1 . mája bude opäť krajšie. Po odstránení
nevyužívaných drevených obchodíkov predalo mesto
pozemok podnikateľom z kvetinárstva Tulipán, ktorí tu
chcú rozširovať svoje podnikanie. Na poschodí by mali
vzniknúť i priestory na turistické ubytovanie apartmáno
vého typu. Mesto sa usiluje pri lákať do Hnúšte turistov,
na čo je nevyhnutná aj ponuka kvalitného ubytovania.

Technické služby mesta na pokyn primátora odstránili
zo sídlisk kompostéry pre komunitné kompostova
nie. Cieľom kompostovania malo byť, aby si ľudia vytvo
ri l i zo zeleného odpadu z domácností kompost. Po otvo
rení kompostérov sa zisti lo, že kompost nie je kvalitný.
„Kompost tam bol, ale s ním aj igelitové sáčky a iný od
pad. Po tom, čo sme začali v súvislosti s nariadením
zákona zbierať na sídliskách kuchynský odpad do špe
ciálnych kontajnerov, ktoré sa vyvážajú každú stredu, sa
kompostéry stali nepotrebnými, a tak sme ich zrušili úpl
ne. Dnes ich už na sídliskách nenájdete,“ uviedol primá
tor a priznal, že tento nápad nebol vhodný do našich
podmienok. Bioodpad z kuchyne je možné vyproduko
vať v malých komunitách alebo záhradách. Občania si
na Mestskom úrade stále môžu zdarma vyzdvihnúť
záhradný kompostér pre svoj rodinný dom, alebo ma
lú bytovku  stačí prísť na úrad a to aj v prípade, ak
už jeden majú, ale na veľkosť záhrady im nepostačuje.

Začína sa veľká revitalizácia vnútrobloku na sídlisku
1 . mája. Po verejnom obstarávaní, ktoré vyhrala firma
Strabag a.s. , úspešne skončila aj kontrola verejného ob
starávania, a tak nič nestojí v ceste začiatku rekonštruk
cie. 29.9. sa primátor stretol s občanmi sídl iska v rámci
Výboru mestskej časti , aby ich informoval o tom, aké
práce budú vykonané a ako bude projekt po dokončení
vyzerať. Za získaných takmer 700tisíc eur sa obnovia
všetky chodníky, kontajnerové stoj iská, kamerový sys
tém, cyklookruh, korčul iarsky okruh, detské ihriská,
nové workoutové a basketbalové ihrisko s profesionál
nym povrchom, oddychové zóny a množstvo zelene.
„Kvôli prichádzajúcej zimnej sezóne, ktorá by mohla
ovplyvniť postup i kvalitu prác, sme sa so stavebníkom
dohodli, že práce v rámci revitalizázácie začnú až v
mesiaci marec 2023,“ povedal k téme primátor Lebeda.

Mesto Hnúšťa rozšírilo parkovisko vo dvore MsÚ
tak, aby zamestnanci úradu mohli parkovať vo dvore a
uvoľni l i miesta pri mestskom úrade pre občanov, ktorí si
prídu do centra niečo vybaviť. Rovnako dochádza k
uvoľneniu 2 parkovacích miesta pre nabíjanie elektro
mobilov pri tržnici – tie už sú označené dodatkovou
značkou a môžete tu zaparkovať na max. 1 5 minút. Toto
zvýši komfort občanov pri rýchlom vybavovaní v centre.

Hnúšťa neustále zhodnocuje svoj majetok. Po opra
vách budov Lihánich domu (dnes expozícia priemysel
nej histórie), zbrojnice v Likieri a Petrivaldského vily by
primátor chcel riešiť ďalšie nevyužívané budovy v mes
te. Písomne oslovil i majiteľov objektov školy v Kolónii ,
Baníckeho činžiaku, Bunkra a malého domčeka pri trž
nici. V prípade domčeka pri tržnici majitel ia súhlasia so
spoluprácou. Ponuku na odkúpenie majitel ia Baníckeho
činžiaku a ZŠ v Kolónii zvažujú.Majiteľ Bunkra nereagoval.
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V meste sa tento rok vysadilo takmer 80 nových
stromov. Nové stromčeky sadilo mesto aj pred Tes
com. Za mesto symbolicky pridala pár lopát zeme vice
primátorka Marianna Balašková, za Tesco to boli dámy
Martina Ľuptáková a Monika Vetráková. Mesto Hnúšťa v
spolupráci s vlastníkmi pozemku pripravuje aj odstrá
nenie dvoch starých garáží, ktoré stoja pred Tescom.

Rekonštrukcia Petrivaldského vily je vo finále. Na
budove pribudl i nové okná a dokončujú sa stavebné
práce. Reštaurátori vo vnútri obnovujú odhalené maľby
na stenách. Rekonštrukcia objektu by mala byť dokon
čená do konca októbra tohto roku. Súbežne s tým mes
to pripravuje projekty, aby aj vnútorné vybavenie budú
ceho infocentra a múzea knihy, Francisciho či Hrebendu
mohlo čerpať zdroje finančné prostriedky aj z grantov.

Mesto pripravuje novinku v oblasti pohrebných služieb.
Po vykúpení pozemkov od rodu Máriássy vyhradí po
zemky popri ceste za amfiteátrom na vznik prvého
kolumbária v Hnúšti. Urnové steny, tzv. kolumbáriá,
predstavujú najmodernejší spôsob pochovávania.
Súčasťou sú tabule, na ktoré sa gravírujú mená a ďalšie
údaje o zosnulých. Steny môžu byť doplnené náhrobný
mi doplnkami, ako napr. vázy či lampáše. Veľkou vý
hodou kolumbária pre pozostalých je najmä ekonomická
stránka. Prenajatie schránky v urnovej stene je podstat
ne lacnejšie ako náklady na výrobu pomníka či hrobu.

.
V meste pribudnú dve detské ihriská. Jedno v rámci
úspešného eurofondového projektu vo vnútrobloku 1 .
mája, druhé v priestoroch Záhrady Máriáššiovcov vďaka
podpore Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny.
Obe ihriská sa budú stavať v jarných mesiacoch 2023.

Jedným z dôležitých prvkov práce mesta je zvyšovanie
bezpečnosti. Pri kontrole kamerového systému začiat
kom roka 201 9 sme mali v meste 1 6 kamier, z toho iba 9
plne funkčných. Jednalo sa o otočné kamery, ktorých bo
lo menej, ale mali pokryť veľký priestor sekvenčným spô
sobom snímania. „Viacročnou praxou bolo dokázané, že
týmto spôsobom sa dosiahla nízka pravdepodobnosť za
dokumentovania záujmového deja, čím dochádzalo v
procesnom rozhodovaní k dôkazovej núdzi – napríklad v
prípadoch, keď došlo k priestupku, ale kamera v tom ča
se snímala opačnú stranu ulice. Keďže cieľom monitoro
vania je dosiahnutie 100% dôkaznej istoty, mesto od ro
ku 2019 postupne nahrádza a dopĺňa systém statickými
kamerami s vyhradenými sektormi monitorovania. Vďaka
kamerovému systému sa nám darí účinne objasňovať i
závažnejšiu trestnú činnosť, vinníkov dopravných nehôd,
krádeží, poškodzovania majetku mesta či čiernych sklá
dok. Vo zvýšenej miere využívajú výstupy z kamerového
systému policajti OO PZ Hnúšťa, vyšetrovatelia OP PZ v

Bezpečné mesto: Hnúšťu sleduje už 46 kamier!
Rimavskej Sobote, Okresný dopravný inšpektorát i
Okresná prokuratúra,“ uviedol náčelník MsP v Hnúšti
Peter Rukavica. „Slušný človek, ktorý nepácha priestup
ky a trestnú činnosť, musí rozširovanie kamerového sys
tému len privítať. V súčasnosti monitoruje mesto už 46
kamier, čo je naozaj slušné pokrytie. Až 10 kamier moni
toruje Kolóniu. Pôvodné trasy kamerového systému sme
rozšírili do vnútra sídlisk Nábrežie Rimavy, SNP, 1. mája,
Klokočova i V. Clementisa. Monitorujeme aj Hliny, Dom
smútku, Záhradu Máriáššiovcov, ihrisko Žihadielko, ško
ly, škôlky a celé centrum mesta. Na všetkých križovat
kách sú umiestnené kamery schopné zachytiť aj značku
vozidla, čím dokážeme pomáhať polícii napr. pri krádeži
áut či environmentálnej trestnej činnosti. Zvyšuje sa bez
pečnosť chodcov, zaparkovaných vozidiel, majetku mes
ta i občanov. Pokrytie kamerovým systémom a zverejňo
vanie priestupkov na internete prispieva aj k prevencii
pred kriminalitou,“ informoval primátor Roman Lebeda.

Zdroj: Mestská polícia Hnúšťa
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Kandidáti pre voľby primátora mesta Hnúšťa

Ďakujem, že ste mi pred 4 rokmi dal i možnosť pracovať pre vás ako
váš primátor. Máme za sebou 4 roky poctivej roboty, pekné čisté mes
to, zhodnotenie majetku mesta, zisk viac ako 1 ,5 mil ióna eur z fondov,
a to bez škandálov, hanby a míňania peňazí na hlúposti . Čakajú nás
ťažké roky zdražovania tovarov a energií, neistota. Tak, ako vás mesto
podržalo pri pandémii (rúška, nákupy, dosť testovacích miest, rýchle
testovania), tak sa vás budeme snažiť ochrániť aj pred dopadmi zdra
žovania. Dotiahneme príchod investorov Majk, LIDL a OP Centrum i
novú etapu skládky odpadov. Ponúkam vám rovnako tvrdú prácu na
ďalšie 4 roky. Spoľah, že mesto hospodári efektívne, spravodlivo a uvá
žene, že sa mesto nezadlžuje, a že aj za málo peňazí sa podarí veľa
pekných vecí. Ponúkam istotu, že budete na svoju Hnúšťu naďalej hrdí.

2. PhDr. Roman Lebeda, MBA

Hnúšťa je mojou srdcovou záležitosťou. Žijem tu a väčšiu časť môjho
života som tu aj pracoval. Mnohí Hnúšťania ma poznajú zo SLZ, Tech
nickej gumy či domu kultúry. Od roku 1 990 som sa aktívne zapájal do
komunálnej pol itiky ako poslanec, člen mestskej rady a viceprimátor.
Moje vzdelanie, pracovné a životné skúsenosti sú dobrým základom
pre takú zodpovednú funkciu, akou post primátora mesta je. Okrem
nich môžem ponúknuť korektné vzťahy a komunikáciu, ochotu spolu
pracovať so všetkými, ktorým na Hnúšti záleží. Veľmi dobre poznám
pozitíva i problematické oblasti nášho mesta, ktorým by som sa chcel
venovať: domov dôchodcov, skládka odpadu, mestské organizácie, ale
aj životné prostredie, školstvo, kultúra a šport. Moje rozhodnutie
kandidovať by nevzniklo bez podpory Hnúšťanov. Ďakujem za ňu.

3. Mgr. Martin Pliešovský

Vyštudoval som Strednú školu SOUPP v Rimavskej Sobote, odbor Ag
ropodnikateľ. Celý život ži jem v Hnúšti. Pracujem na pozíci i vedúceho
oddelenia kvality už 1 5 rokov. Priority, na ktorých mi najviac záleží:
mesto pre ľudí; slušnosť a úcta k občanom; bývanie a práca ako alfa
a omega; rozvoj každej mestskej časti , bezpečnejšie mesto. Šport je
pre rozvoj detskej duše veľmi dôležitý, zdravotnú starostl ivosť je
potrebné budovať a udržať. Rozvoj potenciálu mesta a inovácie v
každom smere. Ekológia ušetrí životné prostredie a peniaze obča
nov  mestské inštitúcie so zelenou energiou aj ekologické inovácie pre
zelenšie mesto. Šetriť sa musí na miestach, kde to je potrebné a
únosné. Občania si zaslúžia lepšiu cestnú infraštruktúru. Mesto musí
napredovať k lepšiemu aj naďalej.

1 . Peter Fačka

Predseda Národnej rady Slovenskej republiky rozhodnutím č. 209/2022 Z.z. vyhlásil voľby do
orgánov samosprávy obcí a voľby do orgánov samosprávnych krajov a určil deň ich konania na
sobotu 29. októbra 2022. Voľby sa konajú spoločne od 07:00 hod. do 20:00 hod. V stálom
zozname voličov mesta Hnúšťa je zapísaných 5 321 oprávnených voličov. Mesto Hnúšťa
zverejnilo podľa § 178 ods. 2 zákona č. 180/2014 Z. z. o podmienkach výkonu volebného práva
a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov zoznam kandidátov,
zaregistrovaných pre voľby primátora mesta Hnúšťa, ktorým sme dali priestor na vyjadrenie.
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Mesto Hnúšťa zverejnilo podľa § 173 ods. 2 zákona č. 180/2014 Z. z. o podmienkach výkonu
volebného práva a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov
zoznam kandidátov, zaregistrovaných pre voľby do mestského zastupiteľstva vo viacmandá
tovom volebnom obvode č. 1, v ktorom sa volí 11 kandidátov:
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Kandidáti pre voľby do Mestského zastupiteľstva v Hnúšti
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DOBRÁ VOĽBA a Umiernení
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da. Ako hovorí, je rád, že sa zo skríň dostala na oči ve
rejnosti a primátor je i jedným zo sprievodcov v múzeu.
Obraz interiéru obohacuje dioráma vstupu do banskej
štôlne so žilou pyritu. Návštevníkov prevedie históriou aj
zaujímavý dokumentárny fi lm s unikátnymi zábermi pod
zemných štôlní i leteckých pohľadov. Je to už druhý do
kumentárny fi lm o Hnúšti za posledné dva roky, prvý na
točila RTVS o bývalých chemických závodoch a archi
tektonicky hodnotných budovách v priemyselnom parku .

Súčasťou návštevy múzea je aj krátky vstup do hlbin
ných priestorov bane, v ktorej návštevníci prejdú 600
metrov. V tomto výnimočnom projekte sa spoji la samo
správa mesta Hnúšťa s podnikateľským sektorom, ktorý
reprezentujú spoločnosti Gemerská nerudná spoločnosť,
a.s. a SMZ Jelšava a.s. a s občianskym sektorom, ktorý
zastupuje občianske združenie Horná Rimava. K mes
tu Hnúšťa, ktoré do projektu vloži lo svoju budovu, sa
pripoj i la i štátna správa a samospráva vyššieho územ
ného celku. Finančnú podporu na rekonštrukciu budovy
poskytlo Ministerstvo investícií a regionálneho rozvoja
SR, časť expozícií finančne podpori l Banskobys
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V piatok 9.9.2022 sa nám po vyše dvoch desťročiach po
dari lo obnoviť tradíciu osláv baníckeho dňa, ktorý mal v
Hnúšti dlhé roky povesť najlepšieho podujatia roka. Ten
to dátum sme si nevybral i pre magický význam čísla
deväť. Prvýkrát sa totižto oslavy Dňa baníkov v bývalom
Československu konali práve 9.septembra v roku 1 949,
čím si pripomenuli 700.výročie vydania Jihlavského ban
ského práva. Kodifikáciu banského práva potvrdi l kráľ
Václav I . a jeho syn moravský markgróf Přemysl Otakar
v Jihlave v roku 1 249 tzv.Jihlavským baníckym právom.
Neskôr sa tento sviatok uvádzal ako Deň baníkov a
energetikov. Tohtoročné oslavy baníckeho dňa v Hnúšti
neboli totožné s tými, ktoré si ešte naši otcovia či starí
otcovia pamätajú. Zachovali sme však jeho viaceré prv
ky. Dychová hudba mesta Hnúšťa, ktorá tak ako vtedy aj
dnes zaháji la oslavy baníckou hymnou. Jarmok plný re
meselníkov ponúkal do večera výrobky lahodiace očiam
ale aj mlsným jazykom. Zachovala sa tiež tradícia čapo
vaného piva a varených párkov. Tých najmenších zvo
lávali maskoti na tvorivé dielne, maľovanie na tvár či
nafukovacie atrakcie. V bábkovej sále domu kultúry

Banícke dni v Hnúšti
prebehla beseda s autorom knihy Mútnik, s ktorým dis
kutovali aj jeho spoluautori pán Mrnka, Baboľ a Cibul iak.
Bodku za piatkovým večerom urobilo tanečnodivadelné
predstavenie (na)Zdar Boh! v prevedení folklórneho sú
boru Krtíšan, ktorý vzdali poctu baníckemu stavu. Trid
sať talentovaných tanečníkov, hudobníkov a spevákov si
zaslúži lo za svoje vystúpenie dlhý potlesk v stoj i od divá
kov. Vďaka finančnej podpore BBSK si mohli milovníci
kultúry vychutnať tento zážitok zdarma. Ďakujeme za
sponzorský príspevok Gemerskej nerudnej spoločnosti a
Ondrejovi Brádňanskému.
Tešíme sa na stretnutie s vami opäť o rok.

1 0. septembra ho zapálením baníckej lampy – karbidky
otvori l primátor Hnúšte Roman Lebeda a predseda
BBSK Ján Lunter. Mesto Hnúšťa otvára svoj prvý veľký
projekt, ktorého cieľom je vytvoriť atraktívny turistický
produkt založený na slávnej banskej históri i regiónu. Mú
zeum sa zameriava predovšetkým na históriu baníctva v
okolí Hnúšte, konkrétne na ťažbu a spracovanie rúd že
leza, neskôr mastenca a magnezitu. Múzeum ponúka aj
expozíciu atraktívneho minerálu  pyritu, ľudovo nazýva
ného mačacie zlato. Pyrit sa v regióne Hnúšte vyskytuje
ako sprievodný minerál v mastencovo  magnezitových
ložiskách a práve tu sa našli najväčšie exponáty v rámci
celého Slovenska. Expozícia múzea disponuje značnou
zbierkou baníckych predmetov, minerálov či exponátov
odkazujúcich na históriu okolia mesta Hnúšťa, ktoré zo
zbieral do svojej súkromnej zbierky sám primátor Lebe

Bohatú históriu mesta Hnúšťa pripomína nové Banské múzeum
FOTO: P.R.

FOTO: OOCR

FOTO: OOCR
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trický samosprávny kraj prostredníctvom príspevku Roz
vojovej agentúry BBSK v Oblastnej organizácii cestov
ného ruchu Gemer. ,,V oblasti cestovného ruchu sme
urobili v Hnúšti obrovský skok dopredu. Vznikol tu náuč
ný chodník na Ceste Márie Széchy, múzeum priemysel
nej histórie, oddychová zóna s historickým kamenným
mostom, obnovujeme historický park Máriáššiovcov a
budovu Petrivaldského vily. Banícke múzeum s možnos
ťou vstupu do podzemia je už ale nadregionálnym pro
duktom, ktorý skutočne môže prilákať návštevníkov z
celého Slovenska. Takto významnú atrakciu som za pos
ledné roky v našom okrese nezaznamenal,“ hovorí o ak
tivitách Hnúšte v oblasti turizmu primátor mesta Roman
Lebeda. Ako dodáva, všetky doterajšie sobotné vstupy
do podzemia mali obsadené na 1 00%, do múzea prichá
dzajú ľudia z celého Slovenska. Ján Lunter, predseda
Banskobystrického samosprávneho kraja, doplni l : „Expo
zícia novovzniknutého múzea je spracovaná veľmi atrak
tívne. Ja sám som sa vďaka filmu, ktorý je súčasťou
expozície, dozvedel veľa nových informácií. Som si istý,
že toto miesto sa stane obľúbeným cieľom návštevníkov,
ale najmä školských výletov zo širokého okolia. Potrebu
jeme ukázať našej mládeži, ako žili naši predkovia a naj

mä ako baníctvo a ťažba nerastných surovín aj dnes dá
vajú prácu obyvateľom našich regiónov.“ „Región Ge
merMalohont má bohatú históriu baníctva a priemyslu,
ktorú pripomína niekoľko významných pamiatok. Ich tra
su mapuje železné cesta ponúkajúca návštevníkom nie
koľkodňové putovanie našim regiónom a sme radi, že
Hnúšťa so svojou bohatou tradíciou baníctva priniesla
novú expozíciu dotvárajúcu príbeh tejto časti histórie.
Okrem baníckeho múzea v Hnúšti nachádzame mnoho
zaujímavostí, ktoré vytvárajú bohatú turistickú ponuku
pre návštevníkov,“ dodal Viktor Brádňanský, destinačný
koordinátor OOCR GEMER.

Banské múzeum v Hnúšti sa nachádza pri
areáli GENES, adresa je Mútnik – Skálie 1 , Hnúšťa.
Dvere múzea budú otvorené každú sobotu o 1 0:00
hod. na jeden vstup. Sprevádzaný vstup do podze
mia je potrebné rezervovať telefonicky vopred na t.č.
0907 31 8 1 1 9. Vstup do múzea je zdarma, kombinácia
múzeum + banské podzemie stojí 4,€/osoba. „Som si
istý, že ak sem Hnúšťania privedú návštevu, kamarátov i
rodákov, budú na Hnúšťu hrdí. Stáva sa realitou, že v
Hnúšti máme čo ukázať turistom," uzavrel Lebeda.

Zdroj: Mesto Hnúšťa a OOCR Gemer

pondelok 1 1 :30 – 1 3:30 hod.
utorok 1 1 :30 – 1 3:30 hod.
streda 1 1 :30 – 1 7:00 hod.
štvrtok 1 1 :30 – 1 3:30 hod.
piatok 07:00 – 1 3:30 hod.
sobota 1 6:00 – 1 7:30 hod.

ZBERNÝ DVOR
Otváracie hodiny

Prevádzkovateľ: Technické služby mesta Hnúšťa
Kotl ište 980, 981 01 Hnúšťa

telefónny kontakt: 047/ 542 31 1 3, email : tshnusta@pmxmail .sk

Na zbernom dvore môžu fyzické osoby bezplatne odovzdávať:
drobný stavebný odpad, objemný odpad, oddelene zbierané zložky KO v
rozsahu triedeného zberu (papier, sklo, plastové obaly), biologicky roz
ložiteľný odpad (tráva, konáre, jedlé oleje v PET fľašiach), elektroodpad .

Uvedené typy odpadov sú službou výhradne pre FO, ktoré sú poplatníkmi mesta Hnúšťa za KO.

4x FOTO: OOCR
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Protipovodňové opatrenia sú úspešné, druhý rok sme bez povodní
V letnom období sme zaznamenali opäť niekoľko veľ
kých búrok, avšak posledné dva roky sme nezazname
nali žiadne škody. Vďaka opatreniam, ktoré vykonávame
už tretí rok, sa nám už druhý rok voda ani nikde nevylia
la. Určite si ešte spomeniete na zaplavené a zablatené
námestie a časť Kotl išťa, sídl isko 1 . mája, okolie zmrzli
ny či autobusovú zastávku pri ZŠ. Kontroly po búrkach
ukázali , že naše opatrenia mali význam a všímajú si to aj
naši občania. „Aj keď sa ma to priamo netýka, chcem ti
poďakovať za to, čo si urobil pre naše mesto ohľadom
jarkov, odtokov a zberačov vody. Pršalo dosť veľa a
viem, že by bola určite polovica námestia vytopená, ak
by si neurobil opatrenia. Asi je to prvýkrát, čo je všetko
OK po padnutí toľkých zrážok. Ak chceš, kľudne to zve
rejni, lebo väčšinou ľudia vedia iba kecať keď je problém,
ale to, že zmizol, málokto zbadá“, napísal mi pán Jozef
Svitek. „Verím, že vymenené potrubie bude plniť funkciu
a minimalizovať škody pri prívalových dažďoch či topení
snehu. Chcela by som pochváliť aj vedúceho odd. vý
stavby, Ing. Vaculu. Hlavne za jeho trpezlivosť, je to milý,
ochotný, ústretový a rozhľadený človek. Takých zamest
nancov si strážte,“ napísala mi pani Smitalová. Takéto
slová veľmi dobre padnú a dávajú nám energiu do ďalšej

práce. Úprimne i s kolegom Ing. Vaculom ďakujeme.
Samozrejme, neznamená to, že pri prudkých prívalových
dažďoch sa voda už nikdy nevyleje. Ale i pri veľkých búr
kach náš systém dažďovej kanalizácie vďaka vykona
ným opatreniam odviedol bezpečne vodu cez obývanú
časť mesta do koryta Rimavy. Poďakoval som sa za to
všetkým kolegom, ktorí mali tieto aktivity na starosti i
Technickým službám, ktoré pravidelne kontrolujú krízové
body, kde sa potoky, najmä zo Sinca, zvykli vyl iať. Rov
nako na naše požiadavky na prebagrovanie rigolov pra
videlne pozitívne reaguje aj Regionálna správa ciest, za
čo im tiež ďakujem. V opatreniach budeme pokračovať,
budúci rok nás ešte čaká jedna väčšia investícia nad Hli
nami a niekoľko menších. Následne už, verím, bude sta
čiť iba udržiavať kanály v dobrom stave, čo sa však do
roku 201 9 nedialo a niektoré boli na 80% zanesené. Po
vodne do roku 201 9 boli spôsobené nielen prívalovými
dažďami, ale i nečinnosťou bývalého vedenia mesta.
Firma, ktorá prišla kanály čistiť, sa vyjadri la, že to ešte
nevidel i . Môžete sa spoľahnúť, že sme za posledné 3
roky urobil i maximum, aby sme veľkým povodniam
zabránil i . Niektoré maličkosti vôbec nie sú malé.

PhDr. Roman Lebeda, MBA, primátor mesta

oprava vpustov v Kotl išti príčinou povodní bola zanedbaná údržba kanalizácií

zaplavené námestie v roku 201 9vyliaty potok Burianka v roku 201 9
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Tradičné podujatie Gruntovačka, ktorého cieľom je vyčis
tiť od odpadu vždy niektorú z lokalít v rámci Banskobys
trického kraja, prebehlo v piatok, 1 6. 9. 2022 v Hnúšti.
Gruntovačky pravidelne organizujú Oblastné organizácie
cestovného ruchu (OOCR) v mestách, ktoré sú ich
členmi. „Gruntovačku v Hnúšti sme zorganizovali v
spolupráci so Základnou školou Klokočova. So žiakmi
sme prešli Záhradu Máriáššiovcov, Nábrežie Rimavy aj
1. mája. Musím pochváliť, že Hnúšťa bola pomerne čistá,
nenašli sme veľa smetí a vidieť, že o mesto je
postarané,“ podotkol Viktor Brádňanský z OOCR Gemer,
podľa ktorého bolo v Hnúšti oveľa menej odpadkov než
na predchádzajúcich Gruntovačkách v Tornali či v
Rákoši. Dodal, že všetky vyzbierané odpadky separovali .
„Celkovo sme nazbierali tri plné vrecia plastov, jedno
vrece skla a štyri vrecia komunálneho odpadu,“
konkretizoval Brádňanský. Do akcie sa zapoji la takmer
dvadsiatka žiakov ZŠ Klokočova aj so svojimi učiteľkami.

Hnúšťa bola doteraz najčistejším miestom "Gruntovačky"

Poslanci mesta Hnúšťa na tretíkrát po niekoľkých ob
štrukciách schváli l i návrh primátora, a to zámer predať
pozemok z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre spo
ločnosť LIDL za cenu 22,€/m2 za účelom výstavby malo
obchodnej predajne v meste. Chcem sa poďakovať pani
viceprimátorke Balaškovej, poslancom Morovej, Golia
novi a Viclavovej za podporu v búrl ivej diskusii a som
rád, že sme ďalšie prípadné komplikácie a návrhy na
možné navýšenie ceny zo strany niektorých poslancov
zastavil i . Ešte je potrebných viacero administratívnych
úkonov (zmena územného plánu, potvrdenie zámeru,
podpis zmlúv, stavebné povolenie), ale v tomto okamihu
nepredpokladám ďalšie komplikácie pri výstavbe novej
predajne LIDL v meste Hnúšťa. Terénne úpravy pre
supermarket spoločnosti LIDL sa začnú už túto zimu .

Zámer predať pozemok mesta pre LIDL konečne schválený!
Manažéri spoločnosti ma informovali o zámere otvoriť
predajňu najneskôr na jeseň 2023. Ďalšia dobrá správa
je, že už máme na stole žiadosť o odpredaj ďalších po
zemkov vedľa LIDLu pre spoločnosť OP Centrum, ktorá
chce vybudovať vedľa LIDLu obchodnú zónu s ďalšími
obchodmi (Pepco, Kik a pod.). Spolu s LIDLom tak ide o
viac ako 60 nových pracovných miest predovšetkým pre
šikovné ženy. Práve takéto miesta nám tu chýbajú.
Škaredá zarastená priemyselná zóna sa zmení na novú
zónu obchodu a služieb. Máme sa na čo tešiť. Ďakujem
vám všetkým za podporu, pretože aj váš verejný tlak na
poslancov pohol vecami dopredu. Teší ma, že naša
takmer 3ročná snaha získať do mesta LIDL bude
korunovaná úspechom.

PhDr. Roman Lebeda, MBA, primátor mesta

„Cieľom grntovačky bolo okrem upratania vybraných
lokalít aj šíriť povedomie o potrebe zodpovedného
prístupu k životnému prostrediu. Spolu s našimi žiakmi
na ZŠ Klokočova 742/15 Hnúšťa sme sa v rámci toho
projektu zapojili aj do celosvetovej iniciatívy World Clean
up Day /17. september 2022/ ," vyjadi la sa Mgr. Janka
Cikraiová, riaditeľka ZŠ Klokočova 742/1 5.

Zdroj: OOCR Gemer

vsadenie budúcej predajne LIDL do mapy vizualizácia obchodnej zóny OP Centrum

FOTO: J. Kopor



Na septembrovom osobnom stretnutí primátor mesta infor
moval splnomocnenca Jána Hera o súčasnom stave a ko
munitách v meste a pomenoval problémy, ktoré mesto v
súvislosti s lokalitami s marginal izovanými skupinami rieši.
Informoval ho, že veľká väčšina rómskych obyvateľov
mesta je úplne začlenená do spoločnosti , zapájajú sa do
komunitného života a sú prínosom pre mesto. Podľa Ro
mana Lebedu mesto má záujem pomôcť aj osadnícky žijú
cim občanom s prístupom k vode, elektrine i lepšiemu
bývaniu. Zdôraznil však, že investície do zlepšenia života
Rómov v osadách musí prísť zvonku, pretože nesúhlasí s
tým, aby sa na to čerpali financie z mesta na úkor ostat
ných občanov. „Je vidieť, že primátor mesta Hnúšťa má
veľký záujem na pomoci marginalizovaným skupinám. Ro
zumiem aj jeho výhradám a vyjadreniam a určite budem
nápomocný pri každej aktivite, ktorá môže zlepšiť život Ró
mov v Hnúšti,“ povedal na stretnutí Ján Hero. „Veľmi som
privítal iniciatívu na stretnutie, ktorá prišla zo strany pána
splnomocnenca. Predošlí splnomocnenci nás nikdy pred

Vážení občania Kolónie i celého mesta, po dlhých prípra
vách sa nám podari lo zbúrať "vybývanú" bytovku na
Školskej 1 44 v Hnúšti neslávne známej tzv. "Hasičskej".
V minulosti to bola najproblémovejšia bytovka v meste,
ktorej obyvatel ia svojským životným štýlom obťažovali ši
roké okolie. Ľudia sa báli večer ísť čo i len okolo, výjazdy
hasičov zo susednej budovy pravidelne komplikovali pre
kážky rozhádzané na ceste pod bytovkou. Pivnica zapla
vená vodou slúži la ako záchod a sklad odpadkov. Okrem
vybývania budovy zanechali po sebe jej obyvatel ia mes
tu dlhy za viac ako 60tisíc eur. Viacero občanov z Koló
nie žiadalo jej odstránenie z obavy, že by sa do budovy
opäť mohli nasťahovať asociálni občania.

V septembri 2022 sa osud vybývanej ruiny naplni l , z
čoho mám nesmiernu radosť. S kolegami z oddelenia
výstavby sme na tomto okamihu pracovali skoro 3 roky.
Samozrejme nebúral i sme ju v tomto termíne kvôli
voľbám, ale kvôli tomu, že aktuálne uzatvárame I I . etapu
nášho smetiska (ktorej skončila pred rokom povolená ži
votnosť a kapacita, máme pripravené projekty na výstav
bu I I I . etapy smetiska) a do projektu sme už pred 3 rokmi
dal i prezieravo zahrnúť aj tento inertný materiál ako zá
syp. Vďaka tomu sme ušetri l i odhadom 50% nákladov na
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Zbúrali sme vybývanú budovu kedysi najhoršieho geta

Hnúšťu navštívil Splnomocnenec vlády pre rómske komunity
tým nekontaktovali. Je vidieť, že nový splnomocnenec je
rozhľadený a žije v realite. Priznáva aj problémy, ktoré
sa v komunite vyskytujú. To je výborný začiatok k tomu,
aby Úrad splnomocnenca dosiahol konečne nejaký po
sun, lebo situácia s niektorými komunitami na Slovensku
je stále horšia,“ vyjadri l sa primátor Hnúšte a dodal, že
na spoluprácu s takýmto splnomocnencom sa veľmi teší.

búranie, pretože hospodárime v meste šetrne a efektívne
a myslíme pri projektoch ďaleko dopredu.

O škaredého strašiaka je v Hnúšti menej a som
osobitne rád, že sa naďalej hýbu veci aj v časti Kolónia,
kde máme problémových budov ešte viacero. Táto jedi
ná neobývaná však bola v majetku mesta. Nejasné vlast
nícke vzťahy, exekúcie a súdne spory zatiaľ neumožňu
jú, aby sme takto zasiahl i aj inde. Zatiaľ. Pre Kolóniu je
však aj toto obrovská zmena a vobec prvé búranie chá
trajúcej ruiny za dlhé desaťročia. Ďakujem poslancom za
Kolóniu Erike Morovej, Matúšovi Golianovi a Janke Vin
clavovej, o ktorých podporu som sa mohol pri tomto
zámere oprieť a ktorí celé 4 roky podporovali dobré veci
v Kolónii . Je škoda, že rovnaká skupina poslancov, ktorá
blokovala výstavbu I I I . etapy skládky zrušila osobitný ob
vod v Kolónii a verím, že noví poslanci posunú výstavbu
I I I . etapy smetiska dopredu. Pozemok pod zbúranou by
tovkou je v majetku mesta len čiastočne. Z tohto dôvodu
žiadame Slovenský pozemkový fond o odpredaj častí
neznámych vlastníkov a v budúcnosti pozemky plánu
jeme odpredať občanom na výstavbu rodinných domov,
prípadne hasičom na rozšírenie susednej stanice.

PhDr. Roman Lebeda, MBA, primátor mesta



Pred 220timi rokmi, 1 4.septembra, roku Pána 1 802, na
ši predkovia postavil i hnúšťanský katolícky kostol a
zasväti l i ho Svätému krížu nášho Pána Ježiša Krista.
1 4.septembra slávime sviatok "Povýšenia svätého kríža"
a náš kostol má meniny. V tomto roku, pri krásnom výro
čí, kostol aj veriaci dostal i dar z Ríma  rel ikviu svätého
kríža  kúsoček posväteného dreva, na ktorom sa za nás
všetkých obetoval Ježiš. Tento vzácny dar bude zdobiť
hlavný oltár, aby sa každý, kto príde do kostola, mohol
pokloniť Ježišovmu krížu a obetovať mu svoj kríž, svoje
kríže, cez modlitbu. Túto vzácnu udalosť sme si pripo
menuli pri slávnostnej svätej omši, na ktorú bol pozvaný
bývalý pán farár z Hnúšte , Vdp. Jozef Trubíni, ktorý bol
hlavný kazateľ a celebrant. Patrí mu veľká vďaka za
povzbudivé slová a modlitby. Tejto krásnej udalosti výro
čia nášho kostola sa zúčastni la aj TV LUX, ktorá pripra
vi la o tom krátku reportáž. I takto medálne ukázala
katolícka komunita veriacich naše mesto Hnúšťa pred
celým Slovenskom. Po svätej omši sa pred kostolom
všetci veriaci občerstvi l i malým pohostením a milými roz
hovormi, aby takto ľahšie a s láskou pri jímali svoje kríže
a odnášali si radosť v srdiečku, pokoj na duši a úsmev
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Kríž, ten drevený ...
na tvári. Veľká vďaka patrí všetkým, ktorí dôstojne pri
pravil i celú túto slávnosť. Veríme, že úcta k presvätému
krížu potiahne do hnúšťanského kostola i mnohých pút
nikov z blízkeho i vzdialeného okolia. Relikviu presväté
ho kríža si môžete uctiť pri každej návšteve kostola.
Pochválen buď Ježiš Kristus!

katolícki veriaci

Organový koncert venovaný spomienke na Jána Valacha
V piatok 23.septembra 2022 ZUŠ Jána Valacha v spolu
práci s poslancom MsZ Mgr. Grigori jom Šaminom a
finančnou podporou BBSK zorganizovala Organový kon
cert venovaný spomienke na Jána Valacha. Koncert sa
niesol v slávnostnom duchu. Pozvanie pri jal i Marcel Ka
pala a Barbora Kapalová so svojimi žiakmi Konzervatória
Jána Levoslava Bellu v Banskej Bystrici , ktorí vystúpil i v

Rímskokatolíckom kostole v Hnúšti. Snahou školy je
vytvoriť tradíciu jesenných organových koncertov, a tak
preukázať úctu Jánovi Valachovi a jeho odkazu. Veríme,
že všetci z kostola odchádzali pozitívne naladení i
oddýchnutí a že o rok sa stretneme s priaznivcami
organovej hudby opäť.

Mgr. Anna Černáková, PhD, riaditeľka ZUŠ

Letné kino 2022 navštívilo zatiaľ najviac divákov
Kino Rimava v Hnúšti už niekoľko rokov počas teplých
letných piatkových večerov premieta v priestoroch amfi
teátra v Hnúšti. V sezóne 2022 sme spolu odpremietal i 8
fi lmov, vďaka počasiu a priaznivým podmienkam sa žiad
ne predstavenie nemuselo zrušiť alebo posunúť na iný
termín. Diváci si mohli vychutať najnovšie české
komédie, horory, akčnú komédiu či fi lm z vesmírneho
prostredia. Bezmála 800 divákov zažilo premietanie

pod holým nebom, ktorým sme mohli vďaka inováciám
priniesť napríklad fi lm Hádkovci, českú komédiu, už deň
po celoslovenskej premiére. Tešíme sa stálemu záujmu
divákov o premietanie v letnom kine, hoci dnešná doba
ponúka veľa možností pozerať fi lmy z pohodlia domova.
Ten však nenahradí jedinečnú atmosféru spoločného
posedenia na deke s termoskou v ruke pred najväčšou
obrazovkou v našom meste.

FOTO: M. Borisová

FOTO: 2x archív ZUŠ
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Až do 31 . októbra 2022 je v knižnici sprístupnená (v čase
otváracích hodín knižnice) výstava "Spisovatel ia v škol
ských laviciach", ktorá predstavuje známych slovenských
spisovateľov. Mnohí sú už maturitnými otázkami a viace
rí majú predpoklady, aby sa nimi stal i . Spisovatel ia T. Ja
novic, L. Ballek, E. Farkašová, O. Feldeková, J. Banáš,
D. Kapitáňová, D. Hevier, G. Murín, P. Rankov, E. Boru
šovičová, P. NagyováDžerengová a M. Hvorecký pri jal i
pozvanie k rozhovoru na tému školy  ako si spomínajú
na obľúbených i menej obľúbených učiteľov, predmety,
známky, lásky, spolužiakov, rozhodovania kam po zá
kladnej a strednej, na smelé či nesmelé začiatky, než sa
stal i skutočnými majstrami slova. Výstava prináša pútavé
výpovede spolu so školskými dokumentmi. Určite stojí za
to pristaviť sa pri každom z nich. Možno v ich výpove
diach nájdete aj niečo z vlastných školských spomienok.
Výstava je v spolupráci s Múzeom školstva a pedagogi
ky, ktoré zapožičalo potrebný materiál .

Spisovatelia v školských laviciach

Mestečko Hnúšťankovo potešilo 600 detičiek! 3. ročník
Hnúšťankova sa konal v náhradnom termíne, poslednú
augustovú sobotu, v Záhrade Máriáššiovcov v Hnúšti.
Pôvodne sa malo konať počas Dní mesta Hnúšťa 2022,
no kvôli nepriaznivému počasiu sme museli nájsť ná
hradný termín. Uskutočnilo sa teda ako rozlúčka s letom.
Deti v sprievode rodičov dostal i pri vstupe mapku Hnúš
ťankova, do ktorej v jednotl ivých stanovištiach nazbieral i
za splnenie úloh pečiatky. Úlohy boli športové, logické,
zábavné náučné. Za odmenu dostal i pamiatkový Hnúš
ťanský groš a balíček s prekvapením. Okrem stanovíšť
boli pripravené rôzne atrakcie, fotobúdka, nafukovací
hrad, maľovanie na tvár, šašo Bambi, šmolkovia. Pre

Hnúšťankovo dopadlo na výbornú
detičky bol počas podujatia zabezpečený pitný režim i
občerstvenie. Hnúšťankovom sprevádzala Pipi dlhá
pančucha. Za podujatím stojí viac ako 80 dobrovoľníkov
a akcia sa vďaka podpore mesta Hnúšťa a množstvu
sponzorov konala znovu zadarmo.
Hlavnými organizátormi akcie boli za MsKS Michaela
Siváková a za mesto Hnúšťa poslanci MsZ Mirka Vargo
vá a Marián Petrok. Stanovištia mali pod palcom zástup
covia jednotl ivých organizácií: CVČ Hnúšťa – Zlatka Vin
clavová, Taekwondo klub Hnúšťa – Ivka Kyseľová, VK
Iskra Hnúšťa – Aďa Beregiová, ŠZŠ Hnúšťa  Ľubka
Turčanová, MŠ Klokočova – Kristínka Randisová, MŠ
Nábrežie Rimavy – Lucia Struhárová, ZŠ Klokočova –
Maťka Horváthová, ZŠ Nábrežie Rimavy – Vierka Lengo
vá. Veľká vďaka patrí aj Evke Ulickej, Martinovi "Maslo"
Borisovi a Tomášovi Hlôškovi.
Podujatie podpori l i :
Mesto Hnúšťa, TAURIS, a. s.  Rimavská Sobota, super
market TESCO Hnúšťa, MAS MALOHONT, MIVEPEk 
Veronika Juhásová, MATO hostinec  Tomáš Hlôška,
BALI catering  Dodi Varga, Pizza GAIA  Vladimír Zboin
ský, KAŠTIEĽ pizzéria  Adrián Hanes, TRIO občerstve
nie  Michal Petrok, TOP DROGÉRIA  Darina Tomová,
tím dobrovoľníkov mesta a mestských organizácií.
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Slávnostné otvorenie školského roka 2022/23
Škola, škola, školatá,
tak už sme tu zase!

Kričia chlapci, dievčatá
až sa komín trasie.

Škola, škola, školička,
dosť už bolo zeme,

vody, lesov, strání, lúk. . .
Už sa učiť chceme.

kolektív ZŠ Nábrežie Rimavy

Naša Letná škola 2022 sa konala v auguste počas let
ných prázdnin. 54 detí neváhalo a nastúpilo do školy eš
te pred začatím nového školského roka. Vyučovanie aj v
Letnej škole začalo o 8:00 hod. , ale priebeh bol iný,
prázdninový. Účasť v Letnej škole bola bezplatná, s celo
dennou stravou a trvala dva týždne. Hlavným cieľom bo
lo vyrovnať rozdiely vo vedomostiach, zručnostiach a
spôsobilostiach žiakov. Učil i sme sa veselo a čo sme
nestihl i počas školského roka, dobehli sme cez prázdni
ny. Finančné prostriedky alokované na túto výzvu boli
poskytnuté zo zdrojov UNICEF a ministerstva, ktoré vy
členi lo finančné prostriedky nad rámec výzvy z dôvodu
zvýšeného záujmu škôl. „Všetci, ktorí sa Letnej školy
nezúčastnili, môžu len ľutovať.“

Kolektív ZŠ Klokočova 742/1 5 Hnúšťa

Letná škola na Klokočke

Naša škola sa v rámci inklúzie rozhodla zorganizovať pi
lotný projekt zameraný na adaptáciu žiakov prvých roč
níkov. Cieľom projektu je hneď v prvých dňoch podchytiť
spoluprácu žiakov a pedagógov. Aktivity, ktoré prebiehali
dva dni bol i zamerané hlavne na spoznávanie sa, vytvá
ranie vzájomných vzťahov medzi žiakmi, ktorí prišl i
študovať k nám z rôznych okolitých škôl. Za organizáciu
prvého dňa bol zodpovedný pán Ing. Jozef Mačuda, kto
rý je mentorom žiakov na našej škole. Cieľom aktivít
bolo, aby sa noví žiaci navzájom spoznali , naučil i sa ko
munikovať, spolupracovať v skupinách a vyjadriť svoje
pocity a názory. Druhý deň bol zameraný na športové

Adaptácia žiakov prvých ročníkov
aktivity, ktoré prebiehali v Mestskej športovej hale v
Hnúšti s učiteľkou telesnej a športovej výchovy, Mgr.
Patríciou Košinovou. Aj tu žiaci pracovali v skupinách a
súťažil i v rôznych disciplínach. Všetci žiaci ale i učitel ia
odchádzali s dobrým pocitom a skvelou náladou. Myslí
me si, že adaptačný proces v prvých ročníkoch je veľmi
dôležitý. Presvedčil i sme sa, že to má pre žiakov ale aj
učiteľov veľký význam a veríme, že budeme pokračovať
a naďalej pripravovať našim žiakom aktivity, ktoré im
pomôžu začleniť sa do nového prostredia a do kolektívu.

Mgr. Janette Ferancová
výchovná poradkyňa SOŠ Hnúšťa

2X FOTO: archív ZŠ NR

FOTO: archív ZŠ Klokočova

2X FOTO: archív SOŠ
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Ďalší ročník futbalového kempu úspešne za nami. Kemp
zabezpečoval FK Iskra Hnúšťa s podporou VÚC  BBSK.
Futbalové zručnosti , športové aktivity, hry  niečo nové
sa deti opäť naučil i . Každý deň nové zážitky futbal, kup
ko, spanie na ihrisku, fandenie Slovanu. Perfektní tréneri
a spoločný kolektív ľudí, ktorý to zvládol na výbornú.
Chceli by som touto cestou poďakovať celému kolektívu
FK, ktorý zabezpečoval bezproblémový priebeh kempu
tréneri: Radko Doboš, Robo Hurák, Jurko Remeň, Maťo
Lackovič, Dezider Kaločai, Erik Kršák, Julo Szöke, hos
podárom klubu Jarovi Petrokovi a Duškovi Vargovi za
prípravu ihriska a priestorov klubu a dievčatám, ktoré sa

Futbalový kemp 2022

Leto pomaly skončilo a nám len zostáva trocha vás pre
viesť dňami a ukázať vám, ako prebiehalo u nás v CVČ.
Niektoré deti majú zaistený program na celé leto, niekto
rým sme sa o prežitie voľných chvíľ postaral i my, Cen
trum voľného času v Hnúšti. Ponúkli sme im možnosť
prežiť s nami zaujímavé dni, plné nových zážitkov a akti
vít. Náš prvý letný tábor s dennou dochádzkou pod náz
vom Potulky s batohom a prebiehal v od 1 1 . do 1 5. júla.
Program bol veľmi pestrý a zaujímavý. Deti si vyrobil i
krásne kožené náramky pod vedením pána Maciaka,
navštívi l i románskogotický kostol a žiarové pohrebisko v
Kyjaticiach. Potulky nás zaviedl i aj do Banskej Štiavnice,
kde sme ako malí baníci sfáral i do bane Bartolomej a po
tom obdivovali historické krásy banského mesta. Niekto
rí z nás prekonali svoj strach, keď sme spoločne na pad
dleboardoch brázdil i vodnú nádrž Teplý Vrch. Krásne
zážitky mal každý z nás z celodenného programu na ran
či v Zahoranoch, kde nám p. Házik pripravil zaujímavý
program plný nových zážitkov.

Druhý letný tábor, Túlavé spoznávanie, bol od 1 8. do
22. júla. Môžeme povedať, že pre deti bol program tak
tiež zaujímavý a nezabudnuteľný. V GMOS v Rimavskej
Sobote si na tvorivých dielňach vyrobil i stromčeky šťastia
a výrobky z hliny. Navštívi l i lesnícky skanzen vo Vydrov
skej dol ine. Vyskúšali si svoju si lu a odvahu v Tarzánii 
Tále, kde prekonali svoj strach lezením po lanovej dráhe
v korunách stromov. Myslime si, že to bol nezabudnuteľ
ný zážitok. Tábor pokračoval westernovými aktivitami a
jazdou na koni na ranči Megi pri Poltári a záver patri l

LETO s CVČ Hnúšťa
vodnému osvieženiu na kúpalisku u nás v meste. Obidva
tábory sa uskutočnil i aj s finančnou podporou BBSK.
Tretí letný tábor, Spoznaj svoje okolie, bol od 8. do 1 2.

augusta. Deti počas táborových dní získali množstvo no
vých zážitkov. Cestu vlakom do Brezna, kde nám zaují
mavý program pripravil i zamestnanci CVČ Brezno, turis
tickú vychádzku na Zbojská, tvorivé dielne v Gemersko
malohontskom múzeu v Rimavskej Sobote, venčenie psí
kov z útulku Hnúšťanské labky. Záver tábora znova patri l
vodnému osvieženiu v našom kúpalisku v meste. Chce
me sa poďakovať Miške Sivákovej, Dianke Vojenčiako
vej a Dadke Kysuckej za pomoc počas týchto táborov.
Štvrtý tábor prebiehal súčasne, od 8. do 1 2 augusta, v

rekreačnom stredisku Krokava – Volejbalový letný tábor.
Viedl i ho externí zamestnanci CVČ a zároveň tréneri Vo
lejbalového klubu Iskra Hnúšťa. Tábor bol zameraný na
trojfázové tréningy, športové aktivity a zručnosti a na utu
žovanie a posilnenie kolektívu detí. V tom istom termíne
prebiehal aj futbalový kemp pod vedením Mgr. Mariána
Petroka a ostatných futbalových trénerov. Radosť, od
hodlanie, smiech, športové aktivity a futbalové hry, každý
deň zaujal i sedemdesiat detí.
Naše CVČ zabezpečilo počas letných prázdnin Lego

tábor, ktorý prebiehal od 4. do 8. júla v priestoroch CVČ
pod vedením Ing. I . Smieškovej.
Letné tábory splni l i svoj cieľ, pretože priniesl i pre deti dni

plné zážitkov a aktivít. Odmenou pre nás boli ich usmiate
tváričky, šťastné očká a tešenie sa na ďalší deň.

Mgr. Zlata Vinclavová, CVČ Hnúšťa

staral i o občerstvenie a dobrú náladu. Ďakujeme
všetkým, ktorí kemp podpori l i a vidíme sa opäť o rok.

Mgr. Marián Petrok, tréner

2x FOTO: archív CVČ

FOTO: archív M.P.
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V dňoch 3. a 4. septembra 2022 sa konali vo Švédsku dve medzinárodné súťaže s názvom
Swedish Open Taekwondo Poomsae G2 a European Cup Taekwondo Poomsae G2. Mesto
Hnúšťa a Taekwondo klub HnúšťaTisovec reprezentovala juniorka Ivanka Kyseľová. Na
súťaži Swedish Open Poomsae sa Ivanke v silnej konkurencii 30tich súperiek z rôznych
krajín podari lo úspešne prebojovať do semifinále. Do finálových bojov o medailové pozície
sa už bohužiaľ aj napriek veľkej snahe nedostala. Celkovo sa umiestni la na fantastickom
1 1 . mieste. V mene klubu Ivanke gratulujeme za peknú reprezentáciu a veríme, že si zo
severskej kraj iny Švédska odniesla nielen cenné skúsenosti, ale aj ďalšiu motiváciu do
druhých súťaží či nezabudnuteľné zážitky z hlavného mesta Stockholmu, ktorý sa pôsobivo
rozprestiera na štrnástich ostrovoch poprepájaných päťdesiatimi siedmimi mostami, na
mieste, kde sa stretáva sladká voda jazera Mälaren so slanou vodou Baltského mora.

Ivana Kyseľová, trénerka

I . Kyseľová štartovala vo Švédsku na súťaži v poomsae!

1 7.09.2022 sa v Lučenci konalo 5. kolo Open ligy v kick
boxe. Za klub KickBox Leon Hnúšťa boli nominovaní
dvaja pretekári. V kategóri i juniori K1 do 81 kg Dalibor
Leng a v kategóri i K1 do 86 kg Dominik Pavlík. Vo svojej
váhovej kategóri i nemali žiadnych súperov, preto muselo
prísť rozhodnutie, či idú zápasiť za seniorov s profi prete
kármi. Obidvaja naši športovci prejavi l i veľkú odvahu a
nastúpil i na zápasy. Dalibor Leng mal súpera, ktorý mal
bohaté skúsenosti zo zápasov. Po skvelom výkone pre
hral na body a získal bronzovú medailu. Dominik Pavlík
nastúpil na zápas po prvýkrát a hneď získal zlatú medai
lu. Obidvom pretekárom srdečne gratulujeme a ďakuje
me za vzornú reprezentáciu Mesta Hnúšťa.

Jozef Vranec, tréner

Dievčatá z VK Iskra Hnúšťa mali možnosť zúčastniť sa
pred letnou prípravou ako podávačky lôpt na medziná
rodnej súťaži EYOF 2022 konajúcej sa v Banskej Bystrici.
Začiatok ich letnej prípravy sa konal na Zbojskách, kde
30 dievčat absolvovalo týždenné sústredenie zamerané
na všeobecnú prípravu.

Dňa 1 0.9.2022 sa konal v Hnúšti turnaj mladších žia
čok, na ktorom Iskry podali výborný výkon a získali zlato.
1 7.9.2022 sa konal v Hnúšti ,volejbalový turnaj žien, 29.

ročnik Memoriálu Danky Gálovej, kde hnúšťanky obsadil i
tretie miesto. V Krupine sa v ten istý deň konal turnaj
starších žiačok o pohár primátora mesta, na ktorom sa
Iskra Hnúšťa umiestni la rovnako, na 3.mieste. Volejbal ist
kám srdečne gratulujeme a želáme veľa ďalších úspechov.

Adriana Beregiová, ténerka

KickBox Leon Hnúšťa priniesol domov ďalšie medaily

Letná sezóna volejbalového klubu Iskra Hnúšťa
FOTO: archív M.P.

FOTO: archív VK Iskra

FOTO: M. Oláh

FOTO: J. Vranec
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